

to which the objectives of trusteeship have been attained by the Trust Territory and the further steps necessary for their attainment;

5. *Requests* the Visiting Mission to submit to the Council as soon as practicable a report containing its findings with such observations, conclusions and recommendations as it may wish to make.

*939th meeting,  
17 October 1958.*

**1923 (S-VIII). Terms of reference of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territories of Nauru, New Guinea and the Pacific Islands, 1959**

*The Trusteeship Council,*

*Having decided* to dispatch a periodic visiting mission to the Trust Territories of Nauru, New Guinea and the Pacific Islands in 1959,

*Having decided* that the Visiting Mission should be composed of Mr. Chiping H. C. Kiang (China) as Chairman, Mr. Alfred Claeys Bouúuaert (Belgium), U Tin Maung (Burma) and Mr. Sergio Kociancich (Italy) and assisted by members of the Secretariat and also by such members of the local administration as may be appointed by the latter,

*Having decided* that the Visiting Mission should depart in February 1959, that it should visit the Trust Territories of the Pacific Islands, Nauru and New Guinea in that order, and that the duration of its visit should be approximately three months.

1. *Directs* the Visiting Mission to investigate and report as fully as possible on the steps taken in the above-mentioned Trust Territories towards the realization of the objectives set forth in Article 76 b of the Charter of the United Nations, taking into account the terms of General Assembly resolution 321 (IV) of 15 November 1949 and other relevant Assembly resolutions;

2. *Directs* the Visiting Mission to give attention, as may be appropriate in the light of discussions in the Trusteeship Council and in the General Assembly and of resolutions adopted by them, to issues raised in connexion with the annual reports on the administration of the Trust Territories concerned, in petitions received by the Council relating to the Territories, in the reports of the previous periodic visiting missions to the Territories and in the observations of the Administering Authorities on those reports;

3. *Directs* the Visiting Mission to receive petitions, without prejudice to its acting in accordance with the rules of procedure of the Council, and to investigate on the spot, after consultation with the local representative of the Administering Authority concerned, such of the petitions received as, in its opinion, warrant special investigation;

4. *Requests* the Visiting Mission to submit to the Council as soon as practicable a report on each of the Territories visited containing its findings with such observations, conclusions and recommendations as it may wish to make.

*939th meeting,  
17 October 1958.*

les fins du régime de tutelle ont été atteintes par le Territoire sous tutelle et quelles dispositions restent à prendre pour les atteindre;

5. *Prie* la Mission de visite d'adresser au Conseil, le plus tôt possible, un rapport où elle consignera ses constatations, accompagnées des observations, conclusions et recommandations qu'elle pourrait juger bon de présenter.

*939ème séance,  
17 octobre 1958.*

**1923 (S-VIII). Mandat de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de Nauru, de la Nouvelle-Guinée et des Iles du Pacifique (1959)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant décidé* d'envoyer en 1959 une mission de visite périodique dans les Territoires sous tutelle de Nauru, de la Nouvelle-Guinée et des Iles du Pacifique,

*Ayant décidé* que la Mission de visite sera composée de M. Chiping H. C. Kiang (Chine), président, M. Alfred Claeys Bouúuaert (Belgique), U Tin Maung (Birmanie) et M. Sergio Kociancich (Italie), et qu'elle sera assistée de fonctionnaires du Secrétariat ainsi que des fonctionnaires de l'administration locale que cette dernière pourrait désigner,

*Ayant décidé* que la Mission de visite partira en février 1959, qu'elle visitera, dans l'ordre, les Territoires sous tutelle des Iles du Pacifique, de Nauru et de la Nouvelle-Guinée, et que la visite durera environ trois mois,

1. *Invite* la Mission de visite à enquêter et à faire rapport aussi complètement que possible sur les mesures prises, dans les Territoires sous tutelle mentionnés ci-dessus, pour atteindre les objectifs énoncés à l'alinéa b de l'Article 76 de la Charte des Nations Unies, en tenant compte des dispositions de la résolution 321 (IV) de l'Assemblée générale, en date du 15 novembre 1949, ainsi que des autres résolutions pertinentes de l'Assemblée;

2. *Invite* la Mission de visite à étudier, en s'inspirant le cas échéant des débats du Conseil de tutelle et de l'Assemblée générale ainsi que des résolutions adoptées par ces organes, les questions évoquées, à propos des rapports annuels sur l'administration des Territoires sous tutelle en question, dans les pétitions reçues par le Conseil au sujet de ces territoires, dans les rapports des missions périodiques de visite qui se sont rendues précédemment dans ces territoires et dans les observations faites au sujet de ces rapports par les Autorités administrantes;

3. *Invite* la Mission de visite à recevoir des pétitions, sans préjudice des décisions qu'elle pourra prendre en vertu du règlement intérieur du Conseil, et à enquêter sur place, après avoir consulté le représentant local de l'Autorité administrante intéressée, sur celles des pétitions reçues qui appellent, à son avis, une enquête spéciale;

4. *Prie* la Mission de visite d'adresser au Conseil, le plus tôt possible, un rapport sur chacun des Territoires sous tutelle qu'elle aura visités, rapport où elle consignera ses constatations, accompagnées des observations, conclusions et recommandations qu'elle pourrait juger bon de présenter.

*939ème séance,  
17 octobre 1958.*